

# ရှင်ယာကုပ်သြဝါဒစာ

နိဒါန်း

ရှင်ယာကုပ်သြဝါဒစာသည်ကမ္ဘာ့အရပ်ရပ်  
 တွင်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိသော ဘုရားသခင်၏လူစု  
 တော်ဝင်အပေါင်းတို့ထံသို့ပေးပို့သည့်စာ  
 ဖြစ်သည်။ လက်တွေ့ကျင့်သုံးမှုဆိုင်ရာညွှန်  
 ကြားချက်များကိုစုစည်းပေါင်းစပ်ထားသည့်  
 စာလည်းဖြစ်သည်။ စာရေးသူသည်ခရစ်ယာ  
 န် တို့ရှိအပ်သောဖြတ်ထိုးဉာဏ်၊ စိတ်နေစိတ်  
 ထား၊ ကိုယ်ကျင့်တရားတို့နှင့်ပတ်သက်သည့်  
 သြဝါဒများကိုဥပမာများဖြင့်ပေါ်လွင်အောင်ရေးသားတင်ပြထားပေသည်။  
 ရှင်ယာကုပ်သြဝါဒစာတွင်ဆင်းရဲမှု နှင့်ချမ်းသာမှု၊  
 စုံစမ်းသွေးဆောင်မှု၊ အကျင့် ကောင်းမှု၊ မျက်နှာလိုက်မှု၊  
 ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ကျင့်သုံးမှု၊ နှုတ်ကိုစောင့်ထိန်းမှု၊  
 ဉာဏ်ပညာ၊ ငြင်းခုံမှု၊ မာန်မာန်ကြီးမှုနှင့်စိတ်နှလုံး  
 နှိမ်ချမှု၊ သူတစ်ပါးအားစစ်ကြောစီရင်မှု၊  
 ဝါကြွားမှု၊ စိတ်ရှည်သည်းခံမှု၊ ဆုတောင်း  
 ပ တု ထနာပြုမှုစသည်တို့ကိုခရစ်ယာ န်  
 ရှုထောင့်မှဆွေးနွေးတင်ပြထား၏။  
 ဤသြဝါဒစာတွင်ယုံကြည်ခြင်းကိုအကျင့်  
 အားဖြင့် ခရစ်ယာ န်ရှုထောင့်မှသက်သေပြရ

မည်ဖြစ်ကြောင်းအလေးထား၍သွန်သင်သည်။

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

နိဒါန်း ၁:၁

ယုံကြည်ခြင်းနှင့်ဉာဏ်ပညာ ၁:၂-၈

ဆင်းရဲခြင်းနှင့်ချမ်းသာကြွယ်ဝခြင်း ၁:၉-၁၁

စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းနှင့်သွေးဆောင်ခြင်း ၁:၁၂-၁၈

ကြားနာခြင်းနှင့်ကျင့်သုံးခြင်း ၁:၁၉-၂၇

မျက်နှာမလိုက်ရန်သတိပေးခြင်း ၂:၁-၁၃

ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အကျင့် ၂:၁၄-၂၆

ခရစ်ယာန်နှင့်သူ၏လျှာ ၃:၁-၁၈

ခရစ်ယာန်နှင့်ကမ္ဘာလောက ၄:၁-၅:၆

အထွေထွေဩဝါဒများ ၅:၇-၂၀

1 ဘုရားသခင်နှင့်သခင်ယေရှုခရစ်၏အစေ  
ခံဖြစ်သူယာကုပ်သည် ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ပျံ့နှံ့  
လျက်ရှိသည့်ဘုရားသခင်၏လူစုတော်ဝင်  
အပေါင်းတို့ထံသို့မေတ္တာပို့သလိုက်ပါသည်။\*

**ယုံကြည်ခြင်းနှင့်ဉာဏ်ပညာ**

2 ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့သည်စုံစမ်းနှောင့်ယှက်  
ခြင်းအမျိုးမျိုးနှင့်တွေ့ကြုံရသောအခါ  
ဝမ်းမြောက်စရာဖြစ်သည်ဟုခံယူကြလော့။-

3 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်တို့၏ယုံကြည်

\* 1:1 မ၊ ၁၃:၅၅။ မာ၊ ၆:၃။ တ၊ ၁၅:၁၃။ ဂလ၊ ၁:၁၉။

ခြင်းကိုစစ်ကြောစုံစမ်းမှုသည်ခံနိုင်ရည်  
 ကိုဖြစ်ပွားစေကြောင်းသင်တို့သိကြသော  
 ကြောင့်ဖြစ်၏။- 4 သင်တို့သည်မည်သည့်အရာမျှချို့တဲ့မှုမရှိ  
 ဘဲပြည့်ဝစုံလင်ကြစေရန်အဆုံးတိုင်အောင်  
 ခံနိုင်ရည်ရှိကြမည်။- 5 သင်တို့အနက်တစ်စုံတစ်ယောက်သည်ဉာဏ်  
 ပညာချို့တဲ့ပါလျှင် ဘုရားသခင်ထံတောင်း  
 လျှောက်စေ။ ဘုရားသခင်သည်သူ့အားဉာဏ်  
 ပညာကိုပေးသနားတော်မူလိမ့်မည်။ အဘယ်  
 ကြောင့်ဆိုသော်ကိုယ်တော်သည်လူ့ခပ်သိမ်းတို့  
 အားရက်ရောစွာကျေးဇူးပြုတော်မူတတ်  
 သောကြောင့်ဖြစ်၏။- 6 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်ယုံမှားသံသယမရှိ  
 ဘဲယုံကြည်သောစိတ်နှင့်တောင်းလျှောက်ကြရ  
 မည်။ ယုံမှားသံသယရှိသောသူသည်လေ  
 တိုက်၍လှုပ်ရှားနေသောပင်လယ်လှိုင်းနှင့်တူ၏။-  
 7-8 ဤကဲ့သို့သောသူသည်စိတ်နှစ်ခွဲရှိသူ၊  
 ပြုလေသမျှတို့၌တည်ကြည်မှုမရှိသူဖြစ်  
 သောကြောင့် ထာဝရဘုရား၏ထံတော်မှ  
 တစ်စုံတစ်ရာကိုရရှိလိမ့်မည်ဟုမမှတ် စေနှင့်။

ဆင်းရဲခြင်းနှင့်ချမ်းသာခြင်း

9 ညီအစ်ကိုတစ်စုံတစ်ယောက်သည်မိမိအား  
 နိမ့်ကျသည့်အခြေအနေမှ ဘုရားသခင်မြှင့်  
 တင်ပေးလိုက်သောအခါဝမ်းမြောက်စေ။-

10 ချမ်းသာကြွယ်ဝသောညီအစ်ကိုသည်မိမိ

အားဘုရားသခင်နိမ့်ကျစေတော်မူသော  
 အခါဝမ်းမြောက်ရမည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆို  
 သော်ချမ်းသာကြွယ်ဝသူတို့သည်တောပန်း  
 ကဲ့သို့ညှိုးနွမ်းပျောက်ပျက်သွားမည်ဖြစ်  
 သောကြောင့်တည်း။-<sup>11</sup> နေပူရှိန်သည်အပင်ကိုခြောက်သွေ့စေ၍  
 အပွင့်ကိုကြွေကျစေ၏။ သို့ဖြစ်၍ယင်း၏  
 တင့်တယ်လှပမှုသည်ပျက်စီးရသကဲ့သို့  
 ချမ်းသာကြွယ်ဝသူသည် မိမိ၏အလုပ်  
 အကိုင်ကိုဆောင်ရွက်လျက်နေစဉ်ပျောက်  
 ကွယ်ရလိမ့်မည်။

စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းနှင့်သွေးဆောင်ခြင်း  
<sup>12</sup> စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းကိုကြံကြံခံနိုင်သော  
 သူသည်မ ့ ဂလာရှိ၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်  
 ထိုသူသည်ယင်းသို့ခံနိုင်သည်ရှိသော် ဘုရား  
 သခင်ကိုချစ်သောသူတို့အားကိုယ်တော်ကတိ  
 ထားတော်မူသည့်အသက်တည်းဟူသောဆု  
 ကိုရရှိမည်ဖြစ်သောကြောင့်တည်း။-

<sup>13</sup> စုံစမ်းသွေးဆောင်ခြင်းကိုခံရသူသည် 'ငါ့အား  
 ဘုရားသခင်စုံစမ်းသွေးဆောင်လျက်နေသည်'  
 ဟုမဆိုစေနှင့်။ မကောင်းမှုသည်ဘုရားသခင်  
 အားမသွေးဆောင်နိုင်ရာ။ ထို့ပြင်ကိုယ်တော်  
 တိုင်အဘယ်သူ့ကိုမျှစုံစမ်းသွေးဆောင်တော် မမူ။-

---

✧ 1:10 ဟောရှာ၊ ၄၀:၆-၇။

14 လူသည်စုံစမ်းသွေးဆောင်ခြင်းခံရသည်ဆို  
သည်မှာ မိမိ၏ဆိုးညစ်သောလိုအင်ဆန္ဒဆွဲ  
ဆောင်ရာသို့လိုက်ပါခြင်းပင်ဖြစ်၏။-

15 ထိုလိုအင်ဆန္ဒသည်သန္ဓေယူကာအပြစ်  
ဒုစရိုက်ကိုဖွားမြင်၏။ အပြစ်ဒုစရိုက်  
သည်ကြီးပြင်းလာသောအခါသေခြင်း ကိုဖွားမြင်လေ၏။

16 ချစ်သောညီအစ်ကိုတို့၊ အယူမလွဲကြနှင့်။-

17 ကောင်းမြတ်စုံလင်သောဆုကျေးဇူးမှန်သမျှ  
သည်ကောင်းကင်မှလည်းကောင်း၊ ကောင်းကင်  
အလင်းတန်ဆာများကိုဖန်ဆင်းတော်မူ  
သောဘုရားသခင်၏ထံတော်မှလည်းကောင်း  
သက်ဆင်း၍လာပေသည်။ ကိုယ်တော်သည်  
ပြောင်းလဲတော်မမူ။ လှည့်ခြင်းအားဖြင့်  
အမှောင်ကိုကျစေတော်မမူ။- 18 ကိုယ်တော်သည်ဖန်ဆင်းတော်မူသောသ  
များတွင်အဦးဆုံးနေရာ၌ရှိကြစေရန် သမ္မာ  
တရားတော်အားဖြင့်မိမိ၏အလိုတော်နှင့်  
အညီငါတို့အားဖြစ်ပွားစေတော်မူ၏။

ကြားနာခြင်းနှင့်ကျင့်သုံးခြင်း

19 ချစ်သောညီအစ်ကိုတို့၊ ဤအချက်ကိုမှတ်  
သားထားကြလော့။ သင်တို့အားလုံးသည်  
ကြားနာမှုတွင်လျင်မြန်ကြစေ။ ပြောဆို  
မှုနှင့်အမျက်ထွက်မှုတွင်မူနှေးကြစေ။-

20 လူ၏အမျက်ဒေါသသည်ဘုရားသခင်၏

21 ဖြောင့်မတ်သောအကြံအစည်တော်ကိုမပြု စုတတ်။-  
 သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်ညစ်ည မ်းသည့်အလေ့  
 အထနှင့်ဆိုးယုတ်သည့်အကျင့်မှန်သမျှတို့  
 ကိုပယ်ရှားကြလော့။ သင်တို့၏စိတ်အတွင်း  
 ဌ်ဘုရားသခင်သွင်းပေးတော်မူသောတရား  
 တော်သည် သင်တို့ကိုကယ်တင်နိုင်၏။ တရား  
 တော်ကိုသိမ်မွေ့စွာခံယူကြလော့။

22 တရားတော်ကိုကြားနာရုံမျှသာကြားနာ  
 ခြင်းအားဖြင့်မိမိတို့ကိုယ်ကိုမလှည့်စား ကြနှင့်။  
 တရားတော်ကိုလက်တွေ့ကျင့်သုံး ကြလော့။-

23 တရားတော်ကိုလက်တွေ့မကျင့်သုံးဘဲ  
 ကြားနာရုံမျှသာကြားနာသောသူသည်  
 မိမိပကတိမျက်နှာကိုမှန်တွင်ကြည့်သူ နှင့်တူ၏။-

24 သူသည်ယင်းသို့ကြည့်၍ထွက်ခွာသွားသည်နှင့်  
 တစ်ပြိုင်နက်မိမိပုံသဏှ ဌာန်ကိုမေ့ပျောက်၍  
 သွားတတ်လေသည်။- 25 သို့ရာတွင်လူတို့အားအပြစ်အနှောင်အဖွဲ့မှ  
 လွတ်မြောက်စေသောစုံလင်သည့်တရားကို  
 သေချာစွာလေ့လာကြည့်ရှုသောသူကား  
 တရားနာရုံသာနာ၍မေ့လျော့သောသူ  
 မဟုတ်ဘဲဆက်လက်အာရုံပြုကာလက်တွေ့  
 ကျင့်သုံးသောသူဖြစ်သဖြင့် အဘယ်အမှု  
 မျိုးကိုပြုသည်မဆိုဘုရားသခင်၏ ကောင်းချီးမင်္ဂလာကိုခံစားရလိမ့်မည်

26 လူတစ်စုံတစ်ယောက်သည်မိမိကိုယ်ကို

ဘုရားတရားကြည်ညိုသူဟူ၍ယူဆ သော်လည်း  
 မိမိ၏လျှာကိုမထိန်းနိုင်လျှင် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုလှည့်စားသူဖြစ်၏။  
 သူ၏ဘုရား တရားကြည်ညိုမှုသည်လည်းအချည်းနှီး  
 ပင်ဖြစ်၏။- 27 ခမည်းတော်ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌စစ်မှန်  
 သောဘုရားတရားကြည်ညိုမှုသည်ကား ဒုက္ခ  
 ရောက်သောမိဘမဲ့ကလေးများနှင့်မုဆိုးမ  
 တို့ကိုကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ လောကီအညစ်  
 အကြေးတို့မှကင်းစင်အောင် မိမိတို့ကိုယ်ကို  
 စောင့်ထိန်းခြင်းတို့ပင်ဖြစ်သတည်း။

## 2

### မျက်နှာမလိုက်ရန်သတိပေးခြင်း

1 ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့သည်ငါတို့၏ဘုန်း  
 အသရေတော်ရှင်သခင်ယေရှုခရစ်ကို သက်  
 ဝင်ယုံကြည်သူများဖြစ်ကြသည့်အလျောက်  
 လူတို့အားမျက်နှာကြီးငယ်လိုက်၍မဆက် ဆံကြနှင့်။-  
 2 အကယ်၍သင်တို့စည်းဝေးရာသို့ဝင်လာ  
 သောလူနှစ်ယောက်အနက် လူတစ်ယောက်က  
 ရွှေလက်စွပ်နှင့်ဝတ်ကောင်းစားလှများကို  
 ဝတ်ဆင်ထား၍ အခြားတစ်ယောက်ကမူ  
 ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူဖြစ်သဖြင့် စုတ်ပြတ်  
 သောအဝတ်ကိုဝတ်ဆင်ထားသည်ဆိုအံ့။-  
 3 သင်တို့သည်ဝတ်ကောင်းစားလှဝတ်ဆင်ထား

သူအားအရေးပေးလျက်“ ဤနေရာတွင်ထိုင်  
 ပါ” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ဆင်းရဲသူအား“ ထို  
 နေရာတွင်ရပ်နေလော့” ဟူ၍လည်းကောင်း  
 ဆိုပါမူ၊- 4 အချင်းချင်းလူတန်းစားခွဲခြား၍  
 မကောင်း သောအကြံအစည်နှင့်အကဲဖြတ်ရာရောက်  
 သည်မဟုတ်ပါလော။

5 ချစ်သောညီအစ်ကိုတို့၊ နားထောင်ကြလော့။  
 ယုံကြည်ခြင်း၌ကြွယ်ဝသူများဖြစ်ကြ  
 စေရန်ကိုယ်တော်ကိုချစ်သောသူတို့အတွက်  
 ကတိထားတော်မူသောနိုင်ငံတော်ကိုဆက်ခံ  
 သူများဖြစ်ကြစေရန် ကိုယ်တော်သည်လောက  
 တွင်ဆင်းရဲသူတို့အားရွေးချယ်တော်မူသည်  
 မဟုတ်လော။- 6 သို့ရာတွင်သင်တို့ကဆင်းရဲသူတို့အား  
 ရှုတ်ချကြသည်တကား။ ကြွယ်ဝသူတို့သည်  
 သင်တို့အားနှိပ်စက်၍တရားသူကြီးများ  
 ရှေ့သို့ဆွဲငင်ခေါ်ဆောင်သွားကြသည် မဟုတ်လော။-

7 သင်တို့ခံယူရရှိသည့်နာမတော်မြတ်ကို  
 ကဲ့ရဲ့ကြသည်မဟုတ်လော။

8 သင်တို့သည်“ သင်၏အိမ်နီးချင်းကိုကိုယ်နှင့်  
 အမျှချစ်လော့” ဟုကျမ်းစာတော်တွင်ဖော်  
 ပြပါရှိသည့်ရွှေပညတ်တော်ကိုစောင့်ထိန်း  
 လျှင်သင့်လျော်ပေ၏။-☆ 9 သို့ရာတွင်မျက်နှာကြီးငယ်လိုက်ကြပါမူ

---

☆ 2:8 ဝတ်၊ ၁၉:၁၈။



အပြစ်ကူးသူများဖြစ်၍ထိုပညတ်တော်  
အားဖြင့်အပြစ်သင့်လိမ့်မည်။- 10 ပညတ်တော်တစ်ပါးကိုချိုးဖောက်သူ  
ပညတ်တော်အလုံးစုံကိုချိုးဖောက်ရာရောက် ပေသည်။-

11 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် `သူ့အိမ်ရာကိုမပြစ်  
မှားနှင့်' ဟုမိန့်တော်မူသောအရှင်သည် `သူ့  
အသက်ကိုမသတ်နှင့်' ဟုလည်းမိန့်တော်မူ  
သောကြောင့်ဖြစ်၏။ သင်သည်သူ့အိမ်ရာကို  
မပြစ်မှားဘဲနေကောင်းနေလိမ့်မည်။ သို့ရာ

တွင်လူ့အသက်ကိုသတ်ပါမူပညတ်တော်  
ကိုချိုးဖောက်ရာရောက်၏။-☆ 12 သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်လွတ်မြောက်ခြင်း  
ရာတရားတော်အရတရားစီရင်ခြင်းခံ  
ရကြမည့်သူတို့ကဲ့သို့ပြောဆိုကျင့်ကြံ ကြလော့။-

13 ဘုရားသခင်သည်သနားကရုဏာမရှိသူ  
အားသနားကရုဏာကင်းမဲ့စွာတရားစီရင်  
တော်မူလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်သနား ခြင်းကရုဏာ  
ရှိသူသည်တရားစီရင်ခြင်းကိုကြောက်လန့် ရန်မလိုပေ။

ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အကျင့်

14 ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊ လူတစ်စုံတစ်ယောက်သည်  
ယုံကြည်ပါသည်ဟုဆိုသော်လည်း အကျင့်  
အားဖြင့်သက်သေမပြနိုင်ပါမူအဘယ်  
အကျိုးရှိမည်နည်း။ ထိုယုံကြည်ခြင်းက  
သူ့အားကယ်တင်နိုင်မည်လော။- 15 ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့သည်ဝတ်ရေး

☆ 2:11 ထွ၊ ၂၀:၃၃၊၁၄။ တရား၊ ၅:၁၇၊၁၈။

ရေးချို့တဲ့ဆင်းရဲသောအခါ။- 16 သင်တို့က`သင်တို့ကိုဘုရားသခင်ကော  
ပေးတော်မူပါစေ။ နွေးနွေးနေကြလော့။ ဝစွာ  
စားကြလော့။" ဟုဆိုလျက်သူတို့လိုအပ်သည့်  
အသုံးအဆောင်ကိုမပေးဘဲနေပါမူ အဘယ်အကျိုးရှိပါမည်နည်း။-

17 ယုံကြည်ခြင်းသည်လည်းထိုနည်းတူပင်ဖြစ်  
သည်။ အကျင့်အားဖြင့်မပြနိုင်သောယုံကြည်  
ခြင်းသည်အသေဖြစ်သည်။

18 သို့ရာတွင်တစ်စုံတစ်ယောက်က`လူတစ်ဦး  
မှာယုံကြည်ခြင်းရှိ၍အခြားတစ်ဦးမှာ  
အကျင့်ရှိသည်" ဟုစောဒကတက်လျှင်`အကျင့်  
နှင့်ကင်းသည့်ယုံကြည်ခြင်းကိုငါအားပြလော့။

ငါမူကားအကျင့်အားဖြင့်ငါ၏ယုံကြည် ခြင်းကိုပြမည်"  
ဟုငါဆိုပေအံ့။- 19 ဘုရားတစ်ဆူတည်းသာရှိသည်ကိုယုံကြည်  
၏။ ကောင်းပေ၏။ နတ်မိစ္ဆာများပင်လျှင်ထိုသို့  
ယုံကြည်၍ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်ကြ၏။-

20 အချင်းလူမိုက်၊ အကျင့်နှင့်ကင်းသည့်ယုံ  
ကြည်ခြင်းသည် အချည်းနှီးဖြစ်ကြောင်းသိ  
လိုသလော။- 21 ငါတို့၏ဘိုးဘေးအာဗြဟံသည်

ဘုရား သခင်နှင့်မှန်ကန်စွာဆက်ဆံမှုကိုအဘယ်  
သို့ရရှိသနည်း။ သူသည်မိမိသားကုဇာ က်  
ကို ပလ္လင်ပေါ်တွင်တင်လှူပူဇော်ခြင်းတည်း  
ဟူသောအကျင့်အားဖြင့်ရရှိပေသည်။-✠

✠ 2:21 က၊ ၂၂:၁-၁၄။

22 သူ၏ယုံကြည်ခြင်းသည်အကျင့်နှင့်ဒွန်တွဲ  
 လျက်နေသည်ကို သင်မသိမမြင်သလော။  
 အကျင့်အားဖြင့်သူ၏ယုံကြည်ခြင်းကို  
 ပြည့်ဝစုံလင်၍လာ၏။- 23 သို့ဖြစ်၍ အာဗြဟံသည်ဘုရားသခင်အား  
 ယုံကြည်၏။ သူ၏ယုံကြည်မှုကြောင့်ဘုရား  
 သခင်သည် သူ့အားဖြောင့်မတ်သူအဖြစ်  
 လက်ခံတော်မူသည်။'' ဟူသောကျမ်းစကား  
 သည်မှန်ကန်၍လာ၏။ ထို့ကြောင့်အာဗြဟံ သည်  
 ဘုရားသခင်၏အဆွေဟုခေါ်ဝေါ် ခြင်းကိုခံရ၏။-  
 ☆ 24 သို့ဖြစ်၍လူသည်ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်  
 သာမဟုတ်ဘဲ ဘုရားသခင်နှင့်မှန်ကန်စွာ  
 ဆက်ဆံမှုကိုရရှိနိုင်ကြောင်းသင်တို့သိ ကြ၏။

25 ပြည့်တန်ဆာမရာခပ်၏အကြောင်းမှာလည်း  
 ထိုနည်းအတိုင်းပင်ဖြစ်၏။ သူသည်ကူသရေလ  
 သူလျှိုများကိုကြိုဆိုလက်ခံပြီးနောက် အခြား  
 လမ်းဖြင့်ထွက်ခွာသွားနိုင်ရန်ကူညီမစခဲ့  
 ပေသည်။ ဤအမှုကြောင့်သူသည်ဘုရား  
 သခင်နှင့်မှန်ကန်စွာဆက်ဆံမှုကိုရရှိ၏။☆

26 ထို့ကြောင့်ဝိညာဉ်နှင့်ကင်းသောကိုယ်ခန္ဓာသည်  
 အသေဖြစ်သကဲ့သို့ အကျင့်နှင့်ကင်းသည့်  
 ယုံကြည်ခြင်းသည်အသေဖြစ်သတည်း။

---

☆ 2:23 က၊ ၁၅:၆။ ဇရာ၊ ၂၀:၇။ ဟေရှာ၊ ၄၁:၈။ ☆ 2:25 ယောရှု၊ ၂:၁-၂၁။

### 3

#### လျှာအကြောင်း

1 ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊ ဆရာဖြစ်သောငါတို့သည်  
 အခြားသူများထက်ပို၍ကျပ်တည်းစွာစစ်  
 ဆေးစီရင်ခြင်းခံရကြမည်ကိုသိမှတ်  
 ကြလျက်သင်တို့တွင်ဆရာဖြစ်လိုသူ မများစေနှင့်။-

2 ငါတို့အပေါင်းသည်မကြာခဏမှားတတ်  
 ကြ၏။ အဘယ်အခါ၌မျှအပြောအဆို  
 မမှားသောသူသည်ပြည့်ဝစုံလင်သောသူ  
 ဖြစ်၏။ ထိုသို့သောသူသည် မိမိကိုယ်တစ်  
 ကိုယ်လုံးကိုထိန်းချုပ်နိုင်သူဖြစ်ပေသည်။-

3 ငါတို့သည်မြင်းကိုဇက်ခွံ၍ငါတို့အမိန့်  
 ကိုလိုက်နာစေနိုင်၏။ ငါတို့လိုရာသို့သွား စေနိုင်၏။-

4 အလွန်ကြီးသောသင်္ဘောများကိုလေပြင်း  
 တိုက်ခတ်နေချိန်၌ပင်လျှင် တက်မငယ်အား  
 ဖြင့်ထိန်းချုပ်ကာတက်မကိုင်အလိုရှိရာ  
 ဘက်သို့လှည့်စေနိုင်၏။- 5 လျှာသည်လည်းထိုနည်းအတိုင်းပင်ဖြစ်  
 ပေသည်။ ယင်းသည်ကိုယ်ခန္ဓာ၏သေးငယ်သော  
 အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းမျှသာဖြစ်သော်လည်း  
 ကြီးကျယ်သောအရာများအကြောင်းကို  
 ကြွားဝါတတ်သည်။

အလွန်ကြီးသောသစ်တောကိုသေးငယ်သော  
 မီးပွားကလေးက လောင်ကျွမ်းစေနိုင်သည်

ကိုစဉ်းစားကြည့်ပါလော။- 6 လျှာသည်မီးနှင့်တူ၍အပြစ်ဒုစရိုက်ဖြင့်  
ပြည့်ဝသောကမ္ဘာဖြစ်၏။ ယင်းသည်ကိုယ်အင်္ဂါ

အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအဖြစ်ဖြင့်တည်ရှိကာ၊

ငါတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခုလုံးသို့အပြစ်ဒုစရိုက်

ကူးစက်ပျံ့နှံ့စေလေသည်။ လျှာသည်ငရဲမှ

ရရှိသည့်မီးဖြင့်ငါတို့၏ဘဝတစ်ခုလုံးကိုကျွမ်းလောင်စေတတ်၏။-

7 လူသည်အခြားသတ္တဝါများဖြစ်သောသားရဲ တိရ

စု ဆာ န်၊ ငှက်၊ တွားတတ်သည့်သတ္တဝါ၊ ငါးတို့

ကိုကျိုးနွံယဉ်ပါးအောင်ပြုနိုင်၏။ ပြုလည်း

ပြုခဲ့ပေပြီ။- 8 သို့ရာတွင်လျှာကိုမူကားအဘယ်သူမျှ

ကျိုးနွံအောင်မပြုနိုင်။ ယင်းသည်သေစေတတ်

သောအဆိပ်နှင့်ပြည့်ဝလျက်ထိန်းချုပ်၍မရ

အောင်ဆိုးရွားလေသည်။- 9 ငါတို့သည်ခမည်းတော်ထာဝရဘုရား၏

ဂုဏ်တော်ကိုချီးကူးရာ၌လျှာကိုအသုံးပြု

ကြ၏။ ဘုရားသခင်၏ပုံသဏ္ဍာန်တော်နှင့်အညီ

ဖန်ဆင်းထားတော်မူသောလူတို့ကိုကျိန်ဆဲရာ

၌လည်းယင်းကိုပင်အသုံးပြုကြ၏။-\*

10 နှုတ်တစ်ခုထဲမှချီးကူးခြင်းနှင့်ကျိန်ဆဲခြင်း

ထွက်တတ်ပါသည်တကား။ ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊

ဤသို့မဖြစ်သင့်။- 11 စမ်းရေပေါက်တစ်ခုတည်းမှရေချိုရေခါး

ထွက်လာတတ်ပါသလော။-

12 ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊

သဖန်းပင်သည်သံလွင်သီး

ကိုသီးနိုင်ပါသလော။

\* 3:9 ကာ ၁:၂၆။

စပျစ်ပင်သည်သဖ န်း သီးကိုသီးနိုင်ပါသလော။  
ထို့အတူရေငံ သည်လည်းရေချိုကိုမဖြစ်ပေါ်စေနိုင်။

အထက်မှသက်ရောက်သည့်ဉာဏ်ပညာ

13 သင်တို့အထဲတွင်အတတ်အလိမ္မာနှင့်ဉာဏ်  
ပညာရှိသူတစ်စုံတစ်ယောက်ရှိလျှင်ထိုသူ  
သည် မိမိပညာရှိမှုကိုဉာဏ်ပညာနှင့်၊ နှိမ့်ချ  
သောစိတ်ဖြင့်ပြုကျင့်သည့်အကျင့်ကောင်း  
အားဖြင့်သက်သေပြပါစေ။- 14 သို့သော်အကယ်၍သင်တို့စိတ်နှလုံးတွင်  
နာကြည်းစိတ်၊ မနာလိုစိတ်၊ တစ်ကိုယ်ကောင်း

စိတ်များရှိလျှင်မိမိဉာဏ်ပညာအတွက်  
ကြွားဝါပြောဆိုခြင်းအားဖြင့်သမ္မာတရား  
ကိုမဆန့်ကျင်နှင့်။- 15 ထိုကဲ့သို့သောပညာသည်အထက်မှသက်  
ရောက်သည့်ပညာမဟုတ်။ လောကီဆန်သော၊  
အသွေးအသားနှင့်ဆိုင်သော၊ နတ်မိစ္ဆာတို့နှင့်  
ပတ်သက်သောပညာသာလျှင်ဖြစ်ပေသည်။-

16 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်မနာလိုစိတ်၊ တစ်ကိုယ်  
ကောင်းစိတ်တို့သည်မငြိမ်မဝပ်ရုန်းရင်းဆန်  
ခတ်မှု၊ ဆိုးညစ်ယုတ်မာမှုအမျိုးမျိုးတို့ကို  
ဖြစ်ပေါ်စေတတ်သောကြောင့်တည်း။-

17 သို့သော်အထက်မှသက်ရောက်သည့်ပညာ  
သည်ကားပထမအနေဖြင့်စင်ကြယ်၏။ ထို  
နောက်ငြိမ်းချမ်းသာယာမှု၊ နူးညံ့သိမ်မွေ့မှု၊  
ခင်မင်မှုတို့ကိုပြုစုတတ်၏။ ယင်းသည်ကရု

ဏာနှင့်ပြည့်စုံကြွယ်ဝ၍ကောင်းမြတ်သည့်  
 အကျင့်များတည်းဟူသောအသီးအပွင့်တို့  
 ကိုဖြစ်ပွားစေတတ်၏။ ထို့အပြင်မျက်နှာ  
 မလိုက်တတ်။ ဟန်ဆောင်မှုနှင့်ကင်း၏။-  
 18 ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်သူတို့ငြိမ်းချမ်းစွာ  
 စိုက်ပျိုးသည့်မျိုးစေ့များမှဖြစ်ပွားသည့်  
 အသီးအပွင့်ကားကောင်းမြတ်ခြင်းပေတည်း။

### 4

#### လောကနှင့်မိတ်ဆွေဖွဲ့ခြင်း

1 သင်တို့တွင်အဘယ်ကြောင့်ခိုက်ရန်ဒေါသဖြစ်  
 မှ၊ အငြင်းပွားမှုတို့ဖြစ်ပေါ်လာသနည်း။ သင်  
 တို့၏ကာယလိုအင်ဆန္ဒများထကြွနေသော  
 ကြောင့်မဟုတ်လော။- 2 သင်တို့သည်မိမိတို့အလိုရှိသောအရာ  
 များကိုမရနိုင်သဖြင့်လူ့အသက်ကိုသတ်  
 ရန်အသင့်ရှိကြ၏။ မိမိတို့လွန်စွာလိုလား  
 တောင့်တသည့်အရာများကိုမရနိုင်သဖြင့်  
 အငြင်းပွားကြ၏။ ရန်ဖြစ်ကြ၏။ သင်တို့လို  
 လားသောအရာကိုမရရှိကြသည့်အကြောင်း  
 မှာဘုရားသခင်ထံတော်သို့မတောင်းမလျှောက်  
 ကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။- 3 သင်တို့တောင်းလျှောက်၍မရခြင်းမှာရည်ရွယ်  
 ချက်လွဲမှားလျက်မိမိတို့စည်းစိမ်ခံစားမှု  
 အတွက်သာလျှင်တောင်းလျှောက်တတ်ကြသော  
 ကြောင့်ဖြစ်၏။- 4 သင်တို့သည်သစ္စာမဲ့သူများပါတကား။

လောက နှင့်မိတ်ဖွဲ့သောသူတို့သည်ဘုရားသခင်အား  
ရန်ဘက်ပြုသူများဖြစ်သည်ကို သင်တို့မသိ  
နားမလည်ကြသလော။ လောက၏မိတ်ဆွေ  
ဖြစ်လိုသူသည်ဘုရားသခင်၏ရန်သူဖြစ်၏။-

5 ကျမ်းစာတော်က`ငါတို့အထံသို့ဘုရားသခင်  
ပေးသွင်းတော်မူသောဝိညာဉ်သည်ကြောက်မက်  
ဖွယ်ကောင်းသည့်အလိုဆန္ဒများနှင့်ပြည့်ဝ၏။'  
ဟုအကြောင်းမဲ့ဖော်ပြသည်ဟုမထင်ကြနှင့်။-

6 သို့ရာတွင်ငါတို့အားဘုရားသခင်ပေးသနား  
တော်မူသောကျေးဇူးတော်သည်ပို၍စွမ်းအား  
ကြီးပေသည်။ `ဘုရားသခင်သည်မာနကြီး  
သူတို့အားဆန့်ကျင်ဘက်ပြုတော်မူ၍နိမ့်ချ  
သောသူတို့အားကျေးဇူးတော်ကိုချပေးတော်  
မူ၏။'  
ဟုကျမ်းစာလာသည်နှင့်အညီဖြစ်၏။\*

7 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်၏အလိုတော်သို့လိုက်  
ကြလော့။ မာရ်နတ်ကိုခုခံကြလော့။ သို့ပြု  
လျှင်သူသည်သင်တို့ထံမှထွက်ပြေးလိမ့်မည်။-

8 ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ချဉ်းကပ်ကြလော့။  
သို့ပြုလျှင်ကိုယ်တော်သည်သင်တို့ထံသို့  
ကြွလာတော်မူသည်။ အပြစ်ကူးသူတို့၊  
သင်တို့လက်များကိုဆေးကြောကြလော့။  
မာနထောင်သူတို့၊ သင်တို့၏စိတ်နှလုံးကို

☆ 4:6 သု၊ ၃:၃၄။



သန့်ရှင်းစင်ကြယ်စေကြလော့။- 9 ဝမ်းနည်းကြေကွဲကြလော့။  
ငိုကြွေးမြည်တမ်း ကြလော့။ သင်တို့၏ရယ်မောခြင်းကိုငိုကြွေး  
ခြင်းဖြစ်စေကြလော့။ သင်တို့၏ဝမ်းမြောက်  
ခြင်းကိုစိတ်ညှိုးငယ်စေခြင်းဖြစ်စေကြလော့။-

10 သင်တို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ကိုထာဝရဘုရား  
၏ရှေ့တော်၌နိမ့်ချကြလော့။ သို့ပြုလျှင်ကိုယ်  
တော်သည်သင်တို့အားချီးမြှောက်တော်မူလိမ့် မည်။

စစ်ကြောစီရင်မှုမပြုရန်သတိပေးခြင်း

11 ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့သည်အချင်းချင်းပုတ်  
ခတ်ဝေဖန်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ စစ်ကြော  
စီရင်လျှင်သော်လည်းကောင်းပညတ်တရား  
တော်ကိုပုတ်ခတ်ပြောဆိုစစ်ကြောစီရင်ရာ  
ရောက်၏။ ပညတ်တရားတော်ကိုစစ်ကြောစီရင်  
ကြလျှင် သင်တို့သည်ထိုတရားတော်ကိုစောင့်  
ထိန်းသူများမဟုတ်ဘဲစစ်ကြောစီရင်သူ  
များသာဖြစ်ကြ၏။- 12 ဘုရားသခင်တစ်ပါးတည်းသာလျှင်ပညတ်  
တရားတော်ကိုပေး၍စစ်ကြောစီရင်ပိုင်သော  
အရှင်ဖြစ်တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်တစ်ပါးတည်း  
သာလျှင်ကယ်တင်ရန်သော်လည်းကောင်း၊ ဖျက်  
ဆီးရန်သော်လည်းကောင်းတတ်နိုင်တော်မူ၏။  
သင်သည်အဘယ်သူဖြစ်၍မိမိ၏အိမ်နီး  
ချင်းကိုစစ်ကြောစီရင်ရသနည်း။

ကြွားဝါမှုမပြုရန်သတိပေးခြင်း

13 “ယနေ့သို့မဟုတ်နက်ဖြန်နေ့၌မည်သော မြို့သို့ငါတို့သွား၍တစ်နှစ်မျှနေကြကုန်အံ့။ ထိုမြို့တွင်ကုန်သွယ်၍ငွေအမြောက်အမြားရှာ ကြကုန်အံ့” ဟုသင်တို့အချို့ပြောဆိုလေ့ရှိ ကြ၏။ သို့ရာတွင်ငါပြောသည်ကိုနားထောင် ကြလော့။-  
 \* 14 သင်တို့သည်နက်ဖြန်နေ့၌မည်သို့ဖြစ်မည်ကို ပင်မသိနိုင်ကြ။ လူ့ဘဝဟူသည်ခေတ္တခဏ မျှသာပေါ်လာပြီးနောက်ပျောက်ကွယ်သွား တတ်သည့်မီးခိုးနှင့်တူ၏။- 15 “ထာဝရဘုရားအလိုတော်ရှိလျှင်ငါတို့ သည်အသက်ရှင်၍အမှုထိုအမှုကိုပြု ကြမည်” ဟုသင်တို့ဆိုသင့်ကြ၏။-  
 16 ယခုမူကားသင်တို့သည်မာန်မာန်ကြီးကာ ကြွားဝါတတ်ကြ၏။ ယင်းသို့ကြွားဝါမှုရှိ သမျှသည်အပြစ်ဖြစ်၏။  
 17 သို့ဖြစ်၍ကောင်းသောအကျင့်ကိုသိလျက်နှင့် မပြုမကျင့်ဘဲနေသောသူသည်အပြစ်ရှိ၏။

5

ချမ်းသာကြွယ်ဝသူတို့အားသတိပေးခြင်း

1 ချမ်းသာကြွယ်ဝသူတို့၊ ငါ့စကားကိုနားထောင် ကြလော့။ သင်တို့သည်မိမိတို့တွေ့ကြုံရမည့် ဆင်းရဲဒုက္ခများအတွက်ငိုကြွေးမြည်တမ်း ကြလော့။-

\* 4:13 သု၊ ၂၇:၁။

2 သင်တို့၏စည်းစိမ်ဥစ္စာသည်ဆွေးမြေ့လေပြီ။  
သင်တို့၏အဝတ်များသည်ပိုးကိုက်စားကုန် ပြီ။-

☆ 3 သင်တို့၏ရွှေငွေများသည်လည်းအချေးတက်  
လျက်နေလေပြီ။ ထိုအချေးသည်သင်တို့တစ်ဘက်  
၌သက်သေအထောက်အထားဖြစ်၍ မီးကဲ့သို့  
သင်တို့အသားကိုလောင်ကျွမ်းပျက်စီးစေလိမ့်

မည်။ ဤနောက်ဆုံးသောနေ့ရက်ကာလ၌သင်တို့  
သည်ဥစ္စာဘဏ္ဍာများကိုစုဆောင်းသို့မိုးလျက်

နေကြသည်တကား။- 4 သင်တို့အသီးအနှံများကိုရိတ်သိမ်းပေး

သူတို့၏လုပ်အားခများကိုမပေးကြ။ သူ  
တို့၏တိုင်တန်းခြင်းကိုနားထောင်ကြလော့။ သူ

တို့ကျယ်စွာဟစ်အော်တောင်းခံသံကိုအန နှု တ  
တန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသခင်ကြားတော် မူလေပြီ။-

☆ 5 သင်တို့သည်လောကတွင်စည်းစိမ်ခံလျက်  
ပျော်ပါးခဲ့ကြ၏။ အသတ်ခံရကြမည့်နေ့

အတွက်မိမိတို့ကိုယ်ကိုဆူဖြိုးအောင်ကျွေး မွေးခဲ့ကြ၏။-

6 အပြစ်ကင်းသူများကိုသေဒဏ်ပေး၍ သတ်ခဲ့ကြ၏။  
သို့ရာတွင်ထိုသူတို့သည် သင်တို့အားမခုခံကြ။

သည်းခံခြင်း၊ဆုတောင်းပတုထနာပြုခြင်း

7 သို့ဖြစ်၍ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့သည်သခင်  
ဘုရားကြွလာတော်မူသည်တိုင်အောင် သည်းခံ

၍စောင့်မျှော်နေကြလော့။ လယ်သမားသည်မိမိ

☆ 5:2 မ၊ ၆:၁၉။ ☆ 5:4 တရား၊ ၂၄:၁၄-၁၅။

လယ်ယာမှအဖိုးတန်အသီးအနှံများထွက်  
 နိုင်ရန် မိုးဦးနှင့်မိုးနှောင်းရွာပြီးသည့်တိုင်  
 အောင်စောင့်မျှော်တတ်၏။- 8 သင်တို့သည်လည်းသည်းခံ၍စောင့်မျှော်  
 ကြလော့။ သခင်ဘုရားကြွလာတော်မူမည့်  
 နေ့ရက်ကာလသည်နီးကပ်လာပြီဖြစ်၍  
 သင်တို့၏မျှော်လင့်ချက်ကိုခိုင်မာစေကြလော့။

9 ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့ကိုယ်တိုင်ဘုရားသခင်၏  
 စစ်ကြောစီရင်ခြင်းနှင့်ကင်းလွတ်မည်အကြောင်း  
 အချင်းချင်းတစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်အပြစ်  
 မတင်ကြနှင့်။ တရားစီရင်တော်မူသောအရှင်  
 သည်ဤအရပ်သို့ရောက်ရှိကာတံခါးဝ၌  
 ရပ်လျက်နေတော်မူလေပြီ။- 10 ညီအစ်ကိုတို့၊  
 ထာဝရဘုရား၏နာမတော် ကိုအမှီပြု၍ဟောပြောခဲ့ကြသောပရောဖက်  
 တို့၏အကြောင်းကိုသတိရလော့။ ဆင်းရဲဒုက္ခ  
 ရောက်သောအခါသူတို့တွင်ခံနိုင်ရည်ရှိပုံကို  
 စံနမူနာယူကြလော့။- 11 သူတို့သည်ခံနိုင်ရည်ရှိသူများဖြစ်သဖြင့်  
 သူတို့အားမ ့ ဂလာရှိသူများဟူ၍ငါတို့  
 ခေါ်ကြ၏။ ယောဘမည်သို့ခံနိုင်ရည်ရှိသည်  
 ကိုသင်တို့ကြားသိခဲ့ကြလေပြီ။ နောက်ဆုံး၌  
 သူ့အားထာဝရဘုရားအဘယ်သို့ကြည့်ရှု  
 တော်မူကြောင်းကိုလည်းသင်တို့သိကြ၏။  
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထာဝရဘုရား  
 သည် သနားကြင်နာတော်မူ၍ကရုဏာ

တော်နှင့်ပြည့်စုံတော်မူသောအရှင်ဖြစ်  
တော်မူသောကြောင့်တည်း။<sup>✠</sup>

12 ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊ အထူးသဖြင့်ကျိန်ဆိုမှု  
ကိုမပြုကြနှင့်။ ကောင်းကင်ဘုံသို့မဟုတ်  
ကမ္ဘာမြေကြီးကိုတိုင်တည်၍မကျိန်ဆိုနှင့်။  
အဘယ်အရာကိုမျှတိုင်တည်၍မကျိန်ဆို နှင့်။  
သင်တို့စကားသည်ဟုတ်လျှင်ဟုတ်သည်  
ဟူ၍လည်းကောင်း၊ မဟုတ်လျှင်မဟုတ်ဟူ၍  
လည်းကောင်းဖြစ်စေကြလော့။ သို့ပြုလျှင်  
သင်တို့သည်ဘုရားသခင်၏တရားစီရင်  
တော်မူခြင်းနှင့်ကင်းလွတ်ကြလိမ့်မည်။<sup>✠</sup>

13 သင်တို့တွင်ဒုက္ခရောက်လျက်နေသောသူသည်  
ဆုတောင်းစေ။ စိတ်ရွှင်လန်းသူသည်သီချင်း ဆိုစေ။-

14 ဖျားနာသူသည်အသင်းတော်ကိုအုပ်ထိန်းသူ  
လူကြီးများအားဖိတ်ခေါ်စေ။ သူတို့သည်သခင်  
ဘုရား၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍ လူနာ  
အားဆီဖြင့်လူး၍ဆုတောင်းကြစေ။<sup>✠</sup>

15 ယုံကြည်ခြင်းဖြင့်ဆုတောင်းခြင်းသည် လူနာ  
အားကျန်းမာစေလိမ့်မည်။ သခင်ဘုရားသည်  
သူ့အားကျန်းမာလာစေတော်မူ၍ သူပြုမိ  
သောအပြစ်များကိုလည်းဖြေလွှတ်တော်မူ  
လိမ့်မည်။- 16 သို့ဖြစ်၍သင်တို့အချင်းချင်းမိမိတို့၏

✠ 5:11 ယောဘာ ၁:၂၁-၂၂၊ ၂:၁၀၊ ဆာ၊ ၁၀၃:၈။ ✠ 5:12 မ၊ ၅:၃၄-၃၇။  
✠ 5:14 မ၊ ၆:၁၃။

အပြစ်များကိုဖော်ပြဝန်ခံ၍ အချင်းချင်း  
 အတွက်ဆုတောင်းသဖြင့်သင်တို့၏ရောဂါ  
 များပျောက်ကင်းလိမ့်မည်။ သူတော်ကောင်း၏  
 ဆုတောင်းပ တဲ့ ထနာသည်အလွန်တန်ခိုးပါ၏။-  
 17 ဇလိယသည်ငါတို့နည်းတူသာမန်လူသား  
 ဖြစ်ပေသည်။ သူသည်မိုးမရွာစေရန်စိတ်အား  
 ထက်သန်စွာဆုတောင်းသောအခါ ကမ္ဘာမြေ  
 ပေါ်သို့သုံးနှစ်နှင့်ခြောက်လတိုင်တိုင်မိုးမရွာ ဘဲနေ၏။-  
 ☆ 18 နောက်တစ်ဖန်ဇလိယဆုတောင်းသောအခါ  
 ကောင်းကင်မှမိုးများရွာချလာသဖြင့် မြေ  
 ဆီလွှာသည်အသီးအနှံများကိုဖြစ်ထွန်း စေ၏။☆  
 19 ငါ့ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့အနက်တစ်စုံတစ်  
 ယောက်သောသူသည်သမ္မာတရားလမ်းမှလွဲ  
 မှား၍သွားသဖြင့် အခြားသူတစ်ယောက်က  
 လမ်းမှန်သို့ပြန်လည်ပို့ဆောင်ခဲ့သည်ဆိုအံ့။-  
 20 ယင်းသို့အပြစ်ကူးသူတစ်ဦးအားလမ်းမှား  
 မှပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ကာသူသည် ထိုသူ၏  
 ဝိညာဉ်ကိုသေခြင်းမှကယ်တင်၍သူ့အား  
 များစွာသောအပြစ်တို့မှပြေလွတ်ခွင့်ရ  
 စေရန်ဆောင်ရွက်ပေးသူဖြစ်လိမ့်မည်။☆  
 ရှင်ယာကုပ်သြဝါဒစာပြီး၏။

---

☆ 5:17 ၃ရာ၊ ၁၇:၁၊ ၁၈:၁။ ☆ 5:18 ၃ရာ၊ ၁၈:၄၂-၄၅။ ☆ 5:20 သု၊ ၁၀:၁၂။ ၁ပေါ ၄:၈။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793